
PROTOKÓŁ NR 40 

Z OBRAD XL SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 

ODBYTYCH W DNIU 28 GRUDNIA 2016 ROKU  

 

W obradach udział wzięli : 

- radni zgodnie z załączona listą obecności  

- sołtysi zgodnie z załączoną 

- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  

- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk  

- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 

- Dyrektorzy szkół gminnych    

 

Porządek obrad :  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sochaczew na 

lata 2017-2022 

4. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Sochaczew na 2017 rok 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami   

6. Sprawy różne 

7. Zakończenie obrad XL Sesji Rady Gminy Sochaczew  

 

AD. 1 

Obrady XL Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew 

Pan Czesław Ćwikliński o godz. 10 .00  

W obradach wzięło udział 14 radnych , co stanowiło quorum  

 

AD. 2 

Pan Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad XL Sesji Rady Gminy 

Sochaczew  i zaproponował , aby przed rozpoczęciem sesji udzielić głosu Rzecznikowi 

Policji w Sochaczewie , który  przedstawi temat „ Bezpieczeństwo w ruchu drogowym „  , a 

następnie  Pani Wołkowskiej z ODR , która poinformuje o szkoleniach 

Zaproponowany porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

Po zapoznaniu się z tematem - bezpieczeństwo w ruchu drogowym  Przewodniczący Rady 

Gminy udzielił głosu Pani Wołkowskiej  , która poinformowała o zaplanowanych szkoleniach    
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AD. 3 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński  poprosił Panią Skarbnik Gminy  o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sochaczew na lata 2017-2022 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska poinformowała , że na wstępie przedstawi opinie 

RIO dotyczącą przedłożonego przez Wójta Gminy Sochaczew projektu uchwały w sprawie 

WPF , a następnie przedstawi projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2017-2022 . 

Po zapoznaniu się z opinią RIO i projektem uchwały w sprawie WPF  Pan Przewodniczący 

Rady poprosił radnych o zadawanie pytań . 

W związku z tym , że nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o 

wzięcie udziału w głosowaniu  

- Rada Gminy Sochaczew liczy 15 radnych 

- Na sesji obecnych było 14 radnych    

- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych ( w czasie głosowania nieobecny był 1 radny ) 

- za podjęciem uchwały w sprawie WPF głosowało 13 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XL/166/2016 w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2022  

 

AD. 4  

Pan Przewodniczący Rady Gminy  poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie opinii RIO w 

sprawie przedłożonego do zaopiniowania projektu budżetu na 2017 rok , a następnie projektu 

uchwały budżetowej . 

Pani Skarbnik przedstawiła opinię  RIO i projekt uchwały  budżetowej na 2017 rok  

Przewodniczący rady gminy pan Czesław Ćwikliński poprosił radnych o przystąpienie do 

dyskusji w sprawie budżetu gminy Sochaczew na 2017 rok 

O udzielenie głosu poprosił Pan Krakowiak Gabriel i zapytał , czy zaplanowane środki w 

budżecie gminy  w dziale wynagrodzeń  na nagrody i odprawy będą na pewno wykorzystane  

Pani Skarbnik wyjaśniła , że jest to zaplanowane na podstawie zebranych informacji z kadr 

Urzędu Gminy i  jednostek organizacyjnych  gminy . 

Pani Wódka Jadwiga wypowiedziała się na temat oświaty , stwierdziła ,że na terenie gminy 

działa 6 szkół podstawowych , 3 gimnazja   , funkcjonują 3 stołówki , działają świetlice , 
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nie ma przedszkola i za dzieci , które z naszej gminy chodzą do przedszkoli miejskich i w 

innych gminach płaci się ponad 600 tysięcy złotych ,  ale wybudowanie własnego przedszkola 

nie zmniejszy kosztów utrzymania . 

Pani Jadwiga Wódka stwierdziła , że od 1 września 2017 roku czeka nas reforma i wielu 

nauczycieli będzie musiało się przekwalifikować  . Środki na funkcjonowanie oświaty są 

zabezpieczone , ale w tym budżecie nie ma środków na rozbudowę szkoły w Feliksowie . 

 

Pani Misiak Dominika stwierdziła , że ma zastrzeżenia do działu 600 , bo zgłaszała drogę do 

realizacji na Mokasie i jest zaplanowana , ale zabezpieczone są zbyt małe środki i nie będzie 

mogła być w całości zrealizowana . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę , że w projekcie budżetu nie ma 

zaplanowanych środków , które mogłyby być pozyskane z zewnątrz, w dziale 710 jest 

zaplanowane 250 tysięcy złotych , a przecież jeśli ktoś występuje o warunki zabudowy , to za 

mapy powinien płacić sam , zaplanowane jest 46 tysięcy złotych na jakieś wynagrodzenia , a 

przecież pracownicy powinni wykonywać zadania w ramach swoich obowiązków , w dziale 

oświata zaplanowane jest 40 tysięcy złotych na jakieś nagrody motywacyjne . Z 

zaplanowanego budżetu wynika , że jesteśmy bogatą gminą , bo na oświetlenie przeznaczone 

jest 900 tysięcy złotych , a planuje się jeszcze budowę dodatkowych linii oświetlenia 

ulicznego. Zaplanowane jest na przebudowę drogi w Feliksowie , a nie ma zaplanowanych 

środków na rozbudowę  szkoły w Feliksowie  

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na planowane budowy siłowni na działkach gminnych , 

na budowę placów zabaw , które nie są wykorzystywane , bo teraz nikt dziecka nie wypuści 

bez opieki  

Pan Krakowiak stwierdził ,że budżet ogólnie jest dobry , ale zgadza się z tym , co o 

oświetleniu powiedział  Pan Przewodniczący Rady Gminy . Firma , która ma konserwację 

oświetlenia powinna ustawić odpowiednia godzinę włączania się  oświetlenia ulicznego  

 

Pani Borek Dorota wyjaśniła ,że nie ma jeszcze dokładnie ustalonego odcinka drogi do 

remontu w Feliksowie , ale modernizacja tej drogi jest priorytetem , niezbędna też jest 

rozbudowa szkoły w Feliksowie  . Natomiast  plac zabaw  ma być wykonany na działce 

gminnej w Feliksowie , przy siłowni zewnętrznej , bo rodzice chcieliby , aby było takie 

miejsce , gdzie mogliby poćwiczyć na siłowni , a dzieci pobawić się w tym czasie na placu 

zabaw. 

Wyjaśnień odnośnie zgłoszonych uwag do budżetu gminu udzieliła Pani Skarbnik Gminy   

- odnośnie działu 710 , to w przypadku występowania o wydanie decyzji o warunkach 

zabudowy , to petent przynosi komplet wymaganych dokumentów , zaplanowane środki 

przeznaczone są na opracowania  urbanistyczne zlecane  do wykonania urbanistom z 

odpowiednimi uprawnieniami  
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- odnośnie kwoty 46 tysięcy na wynagrodzenia , to są to środki pochodzące  z Urzędu 

Wojewódzkiego na wykonywanie tzw. zadań zleconych administracji rządowej , a, więc 

ewidencji ludności , działalności gospodarczej i muszą być oddzielnie zaksięgowane. 

- nagrody motywacyjne , to środki na nagrody za wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe , 

natomiast oddzielnie zaplanowane są środki na stypendia sportowe , które przyznaje Rada 

Sportu 

- odnośnie oświetlenia , to co roku przybywa lamp , ale koszty związane z oświetleniem nie 

wzrastają , bo zakłada się lampy energooszczędne , natomiast budowa nowych odcinków 

oświetlenia zaplanowana została po rozmowach na komisji w listopadzie  

- budowa siłowni zewnętrznych jakie są zaplanowane na 2017 rok wynika z zaplanowanych 

zadań z funduszu sołeckiego , to mieszkańcy przeznaczyli środki funduszu sołeckiego na 

budowę siłowni . 

Pani Offerczak –Ciura stwierdziła , że zmartwiło ją to że okrojone są środki na wykonanie 

drogi na Mokasie , ale ma nadzieję , że znajdą się pieniądze w ciągu roku na wykonanie tej 

drogi . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że skoro wykonanie tej  drogi zostało ujęte w 

budżecie , to zostanie wykonana . 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił radnych o przystąpienie do 

głosowania  

- Rada Gminy  Sochaczew liczy 15 radnych  

- na sesji obecnych było 14 radnych  

- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych na 13 obecnych w czasie głosowania  

- za przyjęciem budżetu głosowało 12 radnych  

- wstrzymał się od głosu 1 radny 

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr XL/167/2016 w sprawie  

budżetu gminy na 2017 rok  

 

AD. 5  

Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński poinformował , że najpóźniej od 1 lutego zacznie 

funkcjonować Ośrodek  Zdrowia w Bielicach . Prowadzone są rozmowy w sprawie 

kursowania autobusów MZK w kierunku Mokasu i Żukowa , ale ze względu na problemy 

prawne linia ta nie zacznie funkcjonować od stycznia . Realizowane są zalecenia 

przeciwpożarowe  w szkole w Kątach , aby szkoła ta mogła być odebrana . Pan Wójt 

podziękował szkołom za piękne przygotowanie Jasełek .      
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AD. 6 

 W sprawach różnych głos zabrali : 

Pan Krakowiak zapytał , czy autobus  MZK  kursował będzie na Mokas i jednocześnie na 

Żuków i czy dalej będzie kursował  autobus PKS . 

 

Pan Zieliński Sławomir poprosił  o zamieszczenie tabliczek informacyjnych  z numerami 

domów  na Żukowie  

Pani Offerczak stwierdziła ,  że o tabliczki z numerami domów prosi dość długo , ale jest 

coraz więcej mieszkańców i coraz trudniej do kogoś trafić  , zdaje sobie sprawę , że  

montowanie tabliczek informacyjnych jest dość kosztowne , więc może robić to sukcesywnie  

wsiami . 

O założenie tabliczek informacyjnych na Żdżarowie  poprosił Pan Krakowiak Gabriel . 

Pani Nagłowska przypomniała , że prosiła  o wysyłanie z decyzjami podatkowymi informacji 

o obowiązku umieszczania numeru domu na budynku  

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że na budynku oprócz numeru domu powinna 

być nazwa wsi   

Pani Borek zapytała , czy gmina dostała odpowiedź z GDDK w sprawie oznakowania 

skrzyżowania w Kożuszkach-Parcel – zakaz skrętu dla samochodów ciężarowych  

Pan Wójt wyjaśnił ,że ze względu na nacisk mieszkańców trwają rozmowy z MZK o 

uruchomieniu kursu do Mokasu i Żukowa  i aby mogło to funkcjonować muszą być 

podpisane porozumienia z MZK . Jest szansa , aby MZK zaczęło kursować do tych dwóch 

miejscowości od lutego 2017 roku . Odnośnie zakazu skrętu  samochodów ciężarowych ze 

skrzyżowania w Kożuszkach to nie wpłynęła odpowiedź z GDDK  

 

AD. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński złożył życzenia noworoczne . 

Obrady XL Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 12.00  

 

 

 

   Protokółowała       PRZEWODNICZĄCY 

Wiesława Dałkiewicz      RADY GMINY SOCHACZEW 

        CZESŁAW ĆWIKLIŃSKI 


